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Gmina Zaniemyśl. Sesja Rady Gminy 

RO.0002.12.2023 

  Protokół   

LXII Sesja Rady Gminy w dniu 28 grudnia 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 28 grudnia 2023 r. o godz. 10:00, a 

zakończono o godz. 13:57 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Alina Frąckowiak 

3. Katarzyna Gomułkiewicz 

4. Tomasz Grabowski 

5. Jerzy Grześkowiak 

6. Jolanta Jóźwiak 

7. Kamila Kołacka 

8. Zbigniew Łyszczarz 

9. Michał Maliński 

10. Michał Marciniak 

11. Ewaryst Pankowski 

12. Marek Stroiwąs 

13. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni: 

1. Paweł Kurpik 

2. Bartłomiej Mieloch 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

 

1. Justyna Dąbrowska, Wójt Gminy Zaniemyśl  

2. Danuta Sobkowiak, Sekretarz Gminy – Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich  

3. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy  

4. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny 

5. Barbara Madajczak, Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

7. Magdalena Haberland, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 
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8. Justyna Teichman, Dyrektor CUW Zaniemyśl (w zastępstwie)  

9. Sołtysi Sołectw (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu).  

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dzień dobry Państwu. Otwieram sześćdziesiątą drugą sesję Rady Gminy Zaniemyśl. Bardzo 

serdecznie witam Państwa Radnych, Panie i Panów Radnych. Witam Wójt Gminy Zaniemyśl, 

Panią Justynę Dąbrowską. Witam Panią Sekretarz, Panią Danutę Sobkowiak. Bardzo 

serdecznie witam naszego Radcę Prawnego, Panią Aleksandrę Kupczyk-Zajączkowską. Witam 

Państwa Sołtysów, Panie i Panów Sołtysów. Witam Kierowników Referatu Urzędu Gminy. 

Witam Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Panią Justynę Teichman. Bardzo serdecznie 

witam Kierownika Opieki Społecznej Panią Magdalenę Haberland. Witam także wszystkich 

Państwa obserwujących sesję naszej Rady Gminy w Internecie. Na wstępie przedstawię 

informację RODO. Każdy, kto bierze udział w sesji Rady Gminy zobowiązuje się do ujawnienia 

swojego wizerunku i jednocześnie głosu. Wszystkie informacje dotyczące jawności, 

posiedzeń, transmisji są wywieszone przed drzwiami, na drzwiach Urzędu, przepraszam, nie 

Urzędu, tylko Ośrodka Kultury, a także zawarte są w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Stwierdzam, że w dzisiejszej sesji uczestniczy trzynastu Radnych, co jest liczbą wystarczającą 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

2) w sprawie gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028; 

3) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
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objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości; 

5) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Zaniemyśl; 

6) w sprawie szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na 

rzecz ich użytkowników wieczystych; 

7) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Wawrzyńca w 

Zaniemyślu z przeznaczeniem na konserwację ołtarza głównego;  

8) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Marcina w 

Śnieciskach z przeznaczeniem na renowację ołtarza bocznego płn. św. Józefa;  

9) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023; 

10) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023; 

11) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

12) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

13) w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie 

uchwały budżetowej, 

3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Zaniemyśl, 

4) odczytanie stanowiska Wójta Gminy Zaniemyśl w sprawie opinii i wniosków 

Komisji Rady Gminy Zaniemyśl oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

o projekcie uchwały budżetowej. Stanowisko to zawiera również autopoprawki 

do projektu uchwały budżetowej; 

5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie, 

6) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta 

oraz uwagi zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, 

7) głosowanie uchwały budżetowej na rok 2024; 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Drodzy Państwo proponuję zmianę porządku obrad w punkcie ósmym podjęcie uchwał i tu 

proponuję zamienić, zamienić projekty uchwał, w podpunkcie pierwszym powinien się 

znaleźć podpunkt drugi, czyli w podpunkcie, zamieniamy po prostu podpunkt pierwszy z 

podpunktem drugim, Gminny program osłonowy, Gminny program osłonowy będzie jako 

podpunkt pierwszy, a w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego będzie jako 

podpunkt drugi. Bardzo proszę Panią Wójt jeszcze jedna zmiana.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Wysoka Rado proszę o zmianę porządku obrad i wprowadzenie w punkcie dziewiątym 

kolejnej uchwały w sprawie, to znaczy kolejnej z uchwał w sprawie udzielenia dotacji Parafii 

Rzymskokatolickiej. Tutaj będzie to Parafia pod wezwaniem Świętej Jadwigi Śląskiej w 
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Mądrem z przeznaczeniem na remont i konserwację części elewacji budynku kościoła. W 

podpunkcie siódmym mamy udzielenie dotacji dla Parafii świętego Wawrzyńca, w 

podpunkcie ósmym dla Parafii świętego Marcina. Po obradach Komisji Oświaty i Kultury, 

które miała miejsce dzisiaj o godzinie dziewiątej, Komisja tutaj wypracowała też tą, tą 

uchwałę, więc myślę, że, że bardzo proszę o jej, o jej wprowadzenie. Przeczytam, przeczytam 

tekst tej uchwały. W sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem 

świętej Jadwigi Śląskiej w Mądrem z przeznaczeniem na remont i konserwację części elewacji 

budynku kościoła. Na podstawie obowiązujących przepisów prawa o ochronie zabytków i 

opiece nad zabytkami oraz uchwały numer LXI/454/2023 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 27 

listopada w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

Gminnej ewidencji zabytków Rada Gminy Zaniemyśl uchwala, co następuje. Paragraf 

pierwszy. Udziela się Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem świętej Jadwigi Śląskiej w 

Mądrem dotacji celowej z budżetu Gminy Zaniemyśl na 2024 rok do kwoty 150 tysięcy 

złotych z przeznaczeniem na remont i konserwację części elewacji budynku kościoła 

parafialnego w Mądrem. Paragraf drugi, wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy 

Zaniemyśl. Paragraf trzeci, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. I teraz uzasadnienie 

do przedmiotowej uchwały. W dniu 24 lutego 2023 roku Parafia Rzymskokatolicka pod 

wezwaniem świętej Jadwigi Śląskiej w Mądrem zwróciła się do Wójta Gminy Zaniemyśl z 

wnioskiem o przyznanie dotacji w wysokości 575 tysięcy złotych na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

znajdującym się na terenie Gminy Zaniemyśl. Pierwotny wniosek był szerszy i dotyczył 

remontu i konserwacji całej elewacji. Z uwagi na fakt, że Gmina Zaniemyśl uzyskała na 

udzielenie dotacji tylko kwoty 147 tysięcy złotych z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków wniosek został ograniczony wyłącznie do części elewacji. Parafia posiada stosowne 

pozwolenie Wielkopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków z dnia 8 marca 2018 

roku o numerze 143/2018/A na prowadzenie robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków wielokrotnie przedłużane. Niezwłocznie po otrzymaniu dotacji Parafia 

planuje rozpocząć prace związane z elewacją kościoła. Ustawienie rusztowania, czyszczenie 

lica ceglanego, uzupełnienie brakujących fragmentów wątku ceglanego, wykonanie nowej 

fugi, scalenie kolorystyczne, wzmocnienie struktury powierzchni ceglanej, hydrofobizację. 

Budynek został wpisany do rejestru zabytków na podstawie decyzji nr 2625/A Wojewody 

Poznańskiego z dnia 20 sierpnia 1997 roku. Niniejsza dotacja wpisuje się w Gminny Program 

Opieki nad Zabytkami dla Gminy Zaniemyśl na lata 2020-2023, gdzie kościół w Mądrem 

zaliczany jest do najcenniejszych zabytków na terenie Gminy Zaniemyśl. W związku z faktem, 

iż wniosek spełnia zasady udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub Gminnej ewidencji 

zabytków określonych w uchwale z dnia 27 listopada 2023 roku Rady Gminy Zaniemyśl został 

rozpatrzony i pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Kultury Rady Gminy 

Zaniemyśl w dniu 28 grudnia 2023 roku. Podjęcie przedmiotowej uchwały jest więc zasadne. 

Tak, w gwoli wyjaśnienia, wszystkie trzy kościoły otrzymały dotację z Polskiego Ładu i dobrze 

by było, gdyby trzy kościoły równocześnie otrzymały tą dotację. A skoro Komisja wyraziła 
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pozytywną opinię, myślę, że uzasadnione jest wprowadzenie tego do porządku obrad. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Radny Tomasz Grabowski.  

Radny Tomasz Grabowski 

Bardzo dziękuję. Panie Przewodniczący, przepraszam, tak w kwestii formalnej, bo właśnie 

przeglądaliśmy w tej chwili też na bieżąco wszelkiego rodzaju dokumenty i w tych projektach 

uchwał nie ma zaznaczonej uchwały, do której się to odnosi. Pani Wójt w tej chwili czytała 

właśnie, że jest uchwała numer i jest, nie ma, jest miejsce tylko, a nie ma numeru wpisanego.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

To się nadaje po sesji.  

Radny Tomasz Grabowski 

Ale to jest odniesienie do uchwał wcześniejszych? Okej.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dobrze, w takim razie, czy możemy to jednym głosowaniem te zmiany? Czy są jeszcze inne 

pytania do proponowanych zmian? Jeżeli nie ma, to bym poprosił o podłączenie głosowania. 

Kto jest za tym, aby dokonać zmiany porządku obrad i najpierw dwie uchwały będą 

zamienione, a później dodana uchwała. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany porządku obrad - zamiana w pkt 8 ppkt. 2 jako ppkt. 1 oraz wprowadzenie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla parafii w Mądrem.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

zmiana porządku obrad została zaakceptowana. I pozwolę sobie teraz ten porządek odczytać 

na nowo. 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Podjęcie uchwał: 
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1) w sprawie gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028; 

2) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

3) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości; 

5) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Zaniemyśl; 

6) w sprawie szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na 

rzecz ich użytkowników wieczystych; 

7) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Wawrzyńca w 

Zaniemyślu z przeznaczeniem na konserwację ołtarza głównego;  

8) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Marcina w 

Śnieciskach z przeznaczeniem na renowację ołtarza bocznego płn. św. Józefa;  

9) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jadwigi Śląskiej w 

Mądrem z przeznaczeniem na remont i konserwację części elewacji budynku kościoła; 

10) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023; 

11) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023; 

12) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

13) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

14) w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie 

uchwały budżetowej, 

3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Zaniemyśl, 

4) odczytanie stanowiska Wójta Gminy Zaniemyśl w sprawie opinii i wniosków 

Komisji Rady Gminy Zaniemyśl oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

o projekcie uchwały budżetowej. Stanowisko to zawiera również autopoprawki 

do projektu uchwały budżetowej; 

5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie, 

6) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta 

oraz uwagi zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, 

7) głosowanie uchwały budżetowej na rok 2024; 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji 
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Przechodzimy do procedowania porządku obrad. W punkcie czwartym mamy przyjęcie 

protokołu z sześćdziesiątej pierwszej sesji Rady Gminy Zaniemyśl . Przepraszam jeszcze 

dyskusja jest Radna Katarzyna Gomułkiewicz bardzo proszę.  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

Dziękuję. Ja tylko chciałam wyjaśnić to, co wcześniej zgłaszał Tomasz. To we wszystkich 

trzech projektach dotyczących dotacji dla trzech Parafii na końcu w ostatnim zdaniu 

uzasadnienia brakuje numeru uchwały, jaką podejmowaliśmy na poprzedniej sesji w sprawie 

zasad udzielania dotacji. Także tylko to.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Tak, tak. To jest już uzupełnione, będzie poprawione.  

 

4. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Bardzo dziękuję. W takim razie przechodzimy do punktu przyjęcia protokołu sześćdziesiątej 

pierwszej sesji Rady Gminy Zaniemyśl. Czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do projektu 

protokołu? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z LXI sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rada, Szanowni Państwo, pierwsze zmiany, które wystąpiły w 

okresie międzysesyjnej dotyczą budżetu. Pierwsza zmiana 5 grudnia, w którym dokonano 

przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami, zwiększając wydatki o 2100 złotych 

dotyczące wpłaty gmin na rzeczy Izby Rolniczych w wysokości 2% uzyskanych wpływów z 

podatku rolnego oraz zmniejszono o kwotę 2100 złotych wartości rezerwy ogólnej i kolejne 

zarządzenie z dnia 12 grudnia, w którym dokonano przeniesień wydatków między 

rozdziałami i paragrafami na ogólną kwotę 49209,16 groszy zgodnie z zapotrzebowaniem 

jednostek organizacyjnych oraz referatów Urzędu Gminy a także planowane dochody i 

wydatki zwiększyły się poprzez wprowadzenie do budżetu poniższych środków w kwocie 
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31150 zł i 29 groszy. Dotyczących funduszu pomocy w tym, w ramach zadania Fundusz 

Pomocowy nadanie PESEL-u obywatelom Ukrainy zwiększa się dochody o 965 zł i 69 groszy. 

W ramach zadania Fundusz Pomocowy Profil Zaufany i rejestr danych kontaktowych dla 

obywateli Ukrainy wprowadza się dochody w kwocie 152,60 zł. Dotyczy zadania i jeszcze 

jedno zwiększenie o 30 tys. 32 zł. Dotyczy zadania Fundusz Pomocowy artykuł 13 ustawy z 

dnia 12 marca 2022 roku i teraz informacje z zakresu Referatu Inwestycji i Gospodarki 

Komunalnej. Zgodnie z umową numer RI 272.28.23 na budowę Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych zawartą z firmą JG Bud Jan Grzybowski, ulica Dolna, Daszewice, 

trwają w dalszym ciągu realizacje tego zadania i trwają prace projektowe nad zadaniami 

przebudowa drogi gminnej w miejscowości Luboniec oraz budowa ulicy Nowej w 

Śnieciskach. Także trwają prace projektowe w zakresie rozbudowy oświetlenia ulicznego w 

miejscowości Zwola, w rejonie ulic Majdańska i Główna. Informujemy, że cały czas trwa 

nabór wniosków w Programie priorytetowym Ciepłe Mieszkanie. Do składania wniosków 

zachęcamy wszystkich mieszkańców Gminy Zaniemyśl, którzy mieszkają w budynkach 

wielorodzinnych i zamierzają wymienić nieefektywne źródło ciepła. Rozstrzygnięto 

zamówienie publiczne na odbiór i transport odpadów komunalnych pochodzących z 

nieruchomości pozostających w zorganizowanym przez Gminę Zaniemyśl systemie odbioru 

komunalnych, odpadów komunalnych w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2024 roku oraz 

zakup i dystrybucję fabrycznie nowych pojemników 120 litrowych z przeznaczeniem na 

popiół. W dniu 14 grudnia podpisano umowę z Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej 

w Śremie na kwotę 1 373 012,70 zł w podstawowym zakresie zamówienia. Pojemniki na 

popiół dostarczane są już do mieszkańców Gminy przez Przedsiębiorstwo Gospodarki 

Komunalnej w Śremie. Mieszkańcy, którzy nie otrzymali pojemników będą mogli je odebrać 

w wyznaczonym miejscu i czasie, o czym będziemy informować na bieżąco. I teraz tutaj mam 

taką na bieżąco tą informację w związku z faktem, że nie wszyscy otrzymali jeszcze pojemniki 

na popiół informuję, że w dniu dzisiejszym pojemniki na popiół rozwożone są w Zaniemyślu i 

Łęknie. Natomiast w piątek i sobotę kończone będą pozostałe miejscowości Gminy. W dniu 

21 grudnia ogłoszono zamówienie publiczne przebudowa ulicy Spacerowej w Zwoli etap 

drugi, poprawa jakości dostępności lokalnych połączeń komunikacyjnych w ramach zadania 

przebudowa ulicy Spacerowej i Rekreacyjnej w Zwoli etap pierwszy i drugi. Termin składania 

ofert do dnia 4 stycznia do godziny 8:00. Czyli mieszkańcy Zwoli doczekają się nareszcie 

swojej, swojej drogi. I teraz rozstrzygnięto też dwa przetargi. Pierwszy przetarg na 

Kompleksową dostawę gazu ziemnego wysokometanowego grupa E dla Gminy Zaniemyśl na 

okres od 1 stycznia 2024 do 31 grudnia 2025 roku. Jako ofertę najkorzystniejszą w 

postępowaniu uznano ofertę PGNiG, obrót detaliczny spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością na kwotę 1 052 452,44 zł brutto, w tym dla zamówienia podstawowego 

980 637,95 groszy. Prawo opcji to 71 814,49 groszy brutto. I jeszcze jedna, jeszcze jeden 

przetarg, który został rozstrzygnięty, kompleksowa dostawa energii elektrycznej wraz z 

usługą dystrybucji do Gminy Zaniemyśl w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2024 roku. 

Również był tylko jeden oferent ENEA SA. Cena brutto zamówienia w wariancie 

podstawowym 1 milion 520 tysięcy 464 złotej 46 groszy. A z prawem opcji 

piętnastoprocentowym dla zamówienia podstawowego to milion sześćset pięćdziesiąt 

siedem tysięcy sto sześćdziesiąt osiem i siedemdziesiąt pięć groszy. Wszystkie, obydwa te 
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przetargi były zorganizowane dla Urzędu Gminy, wszystkich jednostek administracyjnych, a 

także Zakładu Komunalnego. Był to nasz wspólny przetarg. I na terenie Gminy zostały 

wykonane lampy solarne, 20 sztuk. Nie zostały one jeszcze odebrane. Firma Solumen spółka 

z o.o. została wezwana do bezzwłocznego wykonania przedmiotu umowy. Funkcjonowanie 

lamp solarnych zostało zweryfikowane w trakcie wizji lokalnej pracowników Urzędu Gminy 

Zaniemyśl. W różnych porach dnia, w szczególności po zmroku, lampy nie spełniały swojej 

funkcji, nie oświetlają miejsc, przy których zostały zamontowane lub oświetlają 

niewystarczająco. Ze względu na porę roku, a też nie wiem, nie mamy tutaj dokumentów dla 

tych lamp, firma jeszcze nam ich nie przedstawiła, w związku z tym nie została jeszcze 

odebrana ta inwestycja i czekamy na poprawki i czy, czy wyjaśnienia firmy. 6 grudnia w 

Urzędzie Gminy Zaniemyśl odbyło się spotkanie tutaj pracowników Referatu Inwestycji i 

Gospodarki Komunalnej zajmującej się sprawą farmy fotowoltaicznej w Mądrych. Na 

spotkaniu, w spotkaniu uczestniczył również inwestor oraz właściciel gruntów, także Pani 

Sołtys i zaproszeni mieszkańcy. Był również przedstawiciel przewodniczący WIR ze Środy. 

Myślę, że spotkanie było owocne. Z tego co wiemy to inwestor rozważa czy chce zmniejszyć 

zakres inwestycji, odsunąć się od zabudowań. Czekamy teraz na dalsze kroki pod tytułem już 

przedstawienie nam innej koncepcji tej fermy fotowoltaicznej, dlatego też decyzja o 

środowiskowych uwarunkowaniach została odroczona, czyli termin został przesunięty do 

końca stycznia 2024 roku. Myślę, że to dobra informacja, myślę, że spotkanie było bardzo 

owocne i teraz czekamy na jego efekty. Kolejna informacja w zakresie Referatu Gospodarki 

Nieruchomościami, ochrony zabytków, rolnictwa i ochrony przyrody. W okresie 

międzysesyjnej był, podpisałam następujące zarządzenie numer 572 w sprawie ogłoszenia 

wykazu nieruchomości przeznaczonych do wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej 

dotyczy działek rolnych numer 28 i 29/1 obręb Jaszkowo. Zarządzenie numer 751 w sprawie 

ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do wydzierżawienia w drodze przetargu 

pisemnego ograniczonego dotyczy lokali użytkowych na wyspie Edwarda w Zaniemyślu. 

Zarządzenie numer 750 w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości oddanych w użyczenie, 

dotyczy lokalu w budynku Przedszkola Samorządowego w Zaniemyślu na rzecz Polskiego 

Związku Wędkarskiego. W dniu dzisiejszym zostaną przedstawione wyniki konsultacji 

społecznych dotyczących nadania wsi Zaniemyśl praw miejskich. Wstępnie informuję, że w 

konsultacjach uczestniczyło 1300 osób, 53% było za miastem Zaniemyśl , 42% przeciw, 5% 

wstrzymało się od głosu. Te wszystkie szczegółowe informacje będą, będą przekazane już w, 

szczegóły będą na stronie internetowej i BIP Gminy Zaniemyśl. W dniu 19 grudnia Gmina 

Zaniemyśl stała się właścicielem działki 170/1 położonej w obrębie ewidencyjnym 

Lubonieczek. Jest to brakujący fragment ulicy Jaśminowej w Lubonieczku. Minister Spraw 

Wewnętrznych i Administracji ogłosił projekt rozporządzenia, w którym informuje, że w 

Gminie Zaniemyśl ulegnie zmianie status dotychczasowych części wsi na wsie właściwe. 

Rozporządzenie dotyczy Doliwca Leśnego, który był dotychczas częścią wsi Jeziory Małe oraz 

Dębic, które były częścią wsi Kępa Mała. Po tej zmianie od 2024 roku Gmina Zaniemyśl 

będzie miała już 23 wsie i liczba Sołectw nie ulegnie zmianie, będzie 18 Sołectw, tak jak do 

tej pory. Niestety status Polwicy Huby i Wyszakowskich Hub pozostaje bez zmian. I teraz 

informacje w zakresie Referatu Organizacyjnego. W związku z ogłoszonym konkursem na 

stanowiska Kierownika Referatu Organizacyjnego, Komisja rekrutacyjna rekomendowała trzy 
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kandydatki. Po przeprowadzonych rozmowach konkurs pozostał bez rozstrzygnięcia. Wobec 

powyższego na stanowisko Kierownika, w wyniku wewnętrznego awansu została 

przeniesiona Pani Barbara Madajczak. Pani Basi serdecznie gratulujemy. 6 grudnia zakończył 

się konkurs na stanowisko do spraw inwestycji zamówień publicznych w Referacie Inwestycji 

i Gospodarki Komunalnej. W wyniku jego rozstrzygnięcia na stanowisko zostanie od stycznia 

przyjęta Pani Justyna Taichman z Zaniemyśla. Pani Justyna zaprezentowała najwyższy poziom 

wiedzy i doświadczenia spośród kandydatów. Pani Taichman w miesiącu styczniu będzie 

pracowała na część etatu w Referacie Inwestycji i Gospodarki Komunalnej oraz równocześnie 

na część etatu będzie pracowała, będzie prowadziła sprawy w Centrum Usług Wspólnych, 

gdzie jest zatrudniona na zastępstwo. Od lutego przejdzie już na cały etat do Urzędu Gminy. 

Pani Justynie też bardzo gratulujemy. Do 11 grudnia Gmina Zaniemyśl mogła składać do 

Kuratorium Oświaty w Poznaniu wnioski o refundację kosztów zatrudnienia pracowników 

młodocianych. Wszystkie wnioski złożone przez pracowników do tego momentu zostały 

rozpatrzone pozytywnie i dofinansowania są już wypłacone. Kolejne wnioski pracodawcy 

mogą składać w dalszym ciągu, jednak na razie muszą uzbroić się w cierpliwość, bo nie 

wiadomo kiedy Kuratorium będzie mogło uruchomić wypłaty. W wyniku zakończenia 

przedsięwzięcia grantowego poprawa dostępności w Gminie Zaniemyśl finansowanego w 

ramach projektu dostępny samorząd granty realizowanego przez Państwowy Fundusz 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zostało zatwierdzone sprawozdanie z realizacji tego 

przedsięwzięcia. Przypomnę, że w ramach tego przedsięwzięcia w Urzędzie Gminy Zaniemyśl 

zamontowany został podnośnik pionowy, czyli winda dla niepełnosprawnych, plan 

tyflograficzny, umieszczono tabliczki wypukłe w języku Breaille'a, nakładki na schody, 

nakładki na poręcz oraz pętle indukcyjne. Mieszkańców Gminy Zaniemyśl po 60. roku życia 

zachęcamy do skorzystania z programu Gmina Przyjazna Seniorom i dołączenia do 

Ogólnopolskiej Karty Seniora. Po wypełnieniu formularza w Biurze Obsługi Klienta otrzymują 

Państwo kartę uprawniającą do zniżek w wybranych punktach na terenie całej Polski. 

Szczegółowe informacje dostępne na stronie internetowej www.głosseniora.pl. 

Przypominam, że istnieje możliwość skorzystania z dotacji z Programu Czyste Powietrze dla 

domów jednorodzinnych przy wymianie pieca, stolarki okiennej, drzwiowej i 

termomodernizacji. Osoby zainteresowane dotacją mogą skorzystać z usługi pomocy 

wypełniania wniosków w Urzędzie Gminy Zaniemyśl. Pozytywnie zweryfikowano rozliczenie 

grantu Cyfrowa Gmina. Również pozytywnie zweryfikowano rozliczenie grantu na 

upowszechnianie wiedzy i zachowań ekologicznych wśród mieszkańców Gminy Zaniemyśl z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. Koszty 

realizacji zadania zostały zrefundowane w wysokości 24 163,74 zł. Złożono sprawozdanie z 

realizacji zadań sfinansowanych ze środków Fundacji Zakłady Kórnickie, Letnia Szkoła 

Generałowej Zamojskiej, Oddział Zaniemyśl. Były to zajęcia prowadzone na Wyspie Edwarda, 

między innymi z rysunku, tańca, z szycia, pozytywnie został rozpatrzony wniosek Gminy 

Zaniemyśl o zwiększenie kwoty dofinansowania na zadanie budowy Skateparku Zaniemyśl. 

Przyznana kwota dofinansowania wzrosła ze 123 tysięcy 84 złotych i 62 groszy do 305 233 

złotych i 11 groszy. Stosowny aneks do umowy o dofinansowanie został podpisany z 

Urzędem Marszałkowskim, przygotowany jest wniosek, przygotowywany jest wniosek o 

płatność. Tutaj muszę powiedzieć, że żeby gdyby przejść tą procedurę zwiększenia 
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praktycznie o ponad 100% tego dofinansowania, musieliśmy złożyć kompletną dokumentację 

przetargową, która została już zweryfikowana pozytywnie i mam nadzieję, że to też nam 

pomoże już w rozliczeniu tego wniosku, bo już cała dokumentacja przetargowa została jak 

gdyby zweryfikowana. W ubiegłym tygodniu podpisano umowę na dofinansowanie zadania 

budowa boiska do tenisa w Łęknie, oczywiście przy Orliku. Całkowity koszt przedsięwzięcia to 

179 348,90 zł. Wartość dofinansowania ma wynieść 114 111 zł. Największy problem w tym, 

że ta inwestycja musi być zakończona i rozliczona z wnioskiem o płatność do końca czerwca 

przyszłego roku, więc czasu jest naprawdę niewiele. Dlatego, że to już jest, jak gdyby 

końcówka poprzedniego rozdania. Rozstrzygnięcie edycji Rządowego Funduszu Polski Ład 

Program Inwestycji Strategicznych, edycja dziewiąta, rozświetlamy Polskę. Wsparcie dotyczy 

modernizacji infrastruktury oświetleniowej, którym efektem będzie poprawa efektywności 

energetycznej poprzez obniżenie energochłonności oświetlenia. Gmina Zaniemyśl złożyła 

wniosek na zadanie modernizacji oświetlenia drogowego na terenie Gminy Zaniemyśl. 

Przyznane dofinansowanie wynosi 1 097 440,00 zł. złotych, przewidywana wartość inwestycji 

to 1 371 800 złotych i zakończenie tej inwestycji przewidywane jest do 30 października 2024 

roku. W projekcie jest ponad, do wymiany ponad 700 opraw, opraw lamp ulicznych. Złożono 

wniosek o dofinansowanie w projekcie grantowym Cyberbezpieczny samorząd, którego 

celem jest zwiększenie bezpieczeństwa informacji poprzez wzmocnienie odporności 

jednostek samorządu terytorialnego oraz ich zdolności do skutecznego zapobiegania 

incydentom bezpieczeństwa teleinformatycznego, wykrywania ich i reagowania na nie. W 

projekcie Gmina Zaniemyśl wnioskuje o dofinansowanie zakupu usług, sprzętu oraz szkoleń 

dla pracowników niezbędnych do zapewnienia bezpieczeństwa cyfrowego. Koszt wszystkich 

zaplanowanych działań w projekcie to 614 tysięcy 746 złotych i 40 groszy. Wnioskowana 

kwota dofinansowania wynosi 565 tysięcy 566 złotych i 87 groszy. Wkład własny to 49 179 

złotych i 53 groszy. Ja tylko przypomnę, że już skorzystaliśmy raz z Bezpiecznego Samorządu. 

Mamy tutaj wdrożony system bezpieczeństwa, ale także przede wszystkim zmodernizowaną 

serwerownię i zakupiony program e-instytucje. Złożono wniosek o dofinansowanie w 

projekcie grantowym, to już mówiłam, Złożono wniosek o udzielenie w 2024 roku dotacji z 

budżetu Województwa Wielkopolskiego na budowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych, 

na utwardzenie drogi Śnieciska-Jaszkowo o długości 310 metrów. Wysokość wnioskowanego 

dofinansowania to 31 tysięcy. Uruchomiono nowy system służący do publikacji informacji 

publicznej BIP. Na nowej stronie dostępne jest również archiwum dokumentacji 

udostępnianej za pomocą starego systemu. Zmiana systemu była niezbędna, by zapewnić 

pełną zgodność z przepisami dotyczącymi głównie dostępności cyfrowej dla osób ze 

specjalnymi potrzebami. Na bieżąco w miarę potrzeb dokumenty dotyczące niezakończonych 

spraw będą przenoszone na nową platformę, dokumenty historyczne, które dotyczą spraw 

zakończonych nie będą przenoszone na nową platformę, będą dostępne nadal w postaci 

starej strony internetowej. Zmieniono również dostawcę usług hostingowych dla poczty 

elektronicznej. Gdyby ktoś z Państwa jeszcze nie zalogował się do nowych skrzynek 

pocztowych, a pojawiłyby się problemy z logowaniem, prosimy o kontakt z informatykiem, 

Panem Tomaszem Nadobnikiem. Telefon do Pana Tomasza to 504 258 504. Przypominam, że 

od dnia 1 stycznia 2024 roku przestanie funkcjonować aplikacja Kiedy Śmieci; która zostanie, 

została zastąpiona wdrożoną w urzędzie aplikacją mobilną mInstytucja. W aplikacji 
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mInstytucja możliwe jest nie tylko kontrolowanie spraw związanych z harmonogramem 

wywozu odpadów, ale również załatwianie innych ważnych dla mieszkańców spraw, jak 

złożenie deklaracji czy kontrolowanie opłat. Ponadto aplikacja obsługuje również inne 

obszary, na przykład podatki od nieruchomości. Na ulotkach przekazanych mieszkańcom o 

nowych zasadach segregacji odpadów umieszczona została również informacja o zmianach w 

tym zakresie. 27 grudnia odbyła się uroczysta msza święta z okazji 105. rocznicy wybuchu 

Powstania Wielkopolskiego. Po mszy pod pomnikiem Powstańców Wielkopolski złożono 

kwiaty i zapalono znicze. I teraz Zakład Gospodarki Komunalnej. Przedsiębiorstwo 

wykonywało prace konserwacyjne na pompowniach ścieków na terenie Gminy Zaniemyśl. 

Spółka sukcesywnie wymienia wodomierze u odbiorców usług. Po zakupie zadymiarki 

kanałowej i po poinformowaniu o tym fakcie klientów spółki już podczas ostatnich opadów 

deszczu w okresie międzysesyjnym odnotowano mniejszą ilość ścieków dopływających do 

Gminnej oczyszczalni ścieków w Jeziorach Małych. Dnia 12 grudnia w godzinach wieczornych 

usunięto awarię sieci wodociągowej w miejscowości Wyszakowo. W stacji uzdatniania wody 

w miejscowości Czarnotki wykonano prace konserwacyjne na jednej ze studni głębinowej. 

Wiadomości z Hali widowiskowo-sportowej. W poniedziałki odbywają się zajęcia jogi w 

dwóch grupach. We wtorki o godzinie dziewiętnastej odbywają się zajęcia dance aerobic, 

które prowadzi Pan Wojciech Gorzelanny. W środę o godzinie dziewiętnastej odbywają się 

zajęcia taneczne prowadzone przez Szkołę Tańca Start Dance. W miesiącach zimowych 

zarezerwowane są wszystkie popołudniowe terminy na wynajem Hali. W dniach 3, 10 i 17 

grudnia odbyły się turnieje piłkarskie. W dniu 19 grudnia odbył się kiermasz świąteczny. Na 

styczeń 2024 zaplanowany jest jeden turniej piłkarski. Pozostała działalność. Spółka na 

podstawie zleceń z Gminy wykonuje prace porządkowe i inne roboty na terenie Gminy 

Zaniemyśl. Na zlecenie mieszkańców Zakład wykonywał usługi koparką ładowarką. Spółka 

wykonuje na bieżąco prace zlecone w zakresie utrzymania zieleni świadczone na rzecz 

mieszkańców Gminy Zaniemyśl. Na zlecenie Gminy Przedsiębiorstwo wykonało łatanie dziur 

na drogach gminnych. Na podstawie zlecenia z Urzędu Przedsiębiorstwo w Lubonieczku 

ułożyło w wyznaczonym miejscu kostkę betonową pod przystanek autobusowy oraz 

przeniesiono w to miejsce wiatę przystankową. Na podstawie zlecenia z Gminy Spółka 

wykonywała posypywanie mieszanką piaskowo-solną na drogach gminnych. Ponadto 

wykonywano cykliczne prace porządkowe na terenie Gminy, m.in. sprzątanie ścieżki pieszo-

rowerowej, opróżnianie gminnych koszy na śmieci. Informacje ogólne. Spółka o swych 

działaniach informuje na bieżąco mieszkańców Gminy przez stronę internetową Spółki oraz 

profil na Facebooku. W wyniku przeprowadzanego przetargu Spółka otrzymała nowe ceny na 

gaz. Nowe ceny są wyższe od dotychczasowych o 147%, co z pewnością wpłynie na ceny w 

obiektach zarządzanych przez Spółkę, które ogrzewane są paliwem gazowym. W dniu 

pierwszego stycznia w siedzibie Zakładu Gospodarki Komunalnej odbyło się posiedzenie 

Komisji Rewizyjnej, na której Pan Prezes Przemysław Łukaszyk omówił sytuację finansową 

Spółki ze szczególnym uwzględnieniem Hali widowiskowo-sportowej. Informacje zostały 

przedstawione w formie prezentacji, a następnie Prezes wraz z Główną Księgową oraz 

Przewodniczącym Rady Nadzorczej Spółki odpowiedzieli na dodatkowe pytania Radnych. I 

teraz informacje z Oświaty. Szkoła Podstawowa imienia Ryszarda Wincentego Berwińskiego 

w Zaniemyślu. 4 grudnia Konrad, uczeń klasy VI c awansował do finału Wojewódzkiego 
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Konkursu Historycznego, którego organizatorem jest Kuratorium Oświaty w Poznaniu. 

Serdeczne gratulacje dla Konrada. 13 grudnia uczniowie z klas szóstych, siódmych i ósmych 

wzięli udział w wycieczce do Manufaktury Czekolady oraz na jarmark świąteczny w Cottbus w 

Niemczech. 20 grudnia grupa uczniów z klas szóstej, siódmej i ósmej zwiedziła Giełdę 

Papierów Wartościowych w Warszawie. Wizyta ta była związana z realizacją projektu 

Ministerstwa Finansów pod nazwą Lekcje o Finansach, w ramach którego szkoła otrzymała 

dofinansowanie w kwocie 9200 zł. Szkoła w Śnieciskach, 22 i 28 grudnia uczniowie wystawiali 

dla lokalnej społeczności sztukę pod tytułem Wigilijna ulica. W ramach Szkolnego Koła 

Wolontariatu przeprowadzono akcję ubrania do oddania, paczka dla seniora na rzecz 

hospicjum Palium w Poznaniu, dla hospicjum Środzie Wielkopolskiej, na które Szkolne Koło 

Wolontariatu przekazało na licytację obrazy namalowane przez dzieci. Przedszkole 

Samorządowe w Zaniemyślu, w listopadzie obchodzono razem z UNICEF Światowy Dzień 

Praw Dziecka. Z tej okazji został zorganizowany niebieski marsz z balonami ulicami 

Zaniemyśla. Dzieci i nauczycielki przyszły ubrane na niebiesko. Kolor niebieski jest symbolem 

solidarności ze wszystkimi dziećmi na świecie. We wszystkich grupach przedszkolaków 

zostały zrealizowane zajęcia z programu Ministerstwa Zdrowia – Zdrowe Dzieci, poznanie 

zasad zdrowego żywienia i znaczenia aktywności fizycznej wśród dzieci oraz warsztaty 

kulinarne. 19 grudnia odbyło się pasowanie na przedszkolaka w grupie Tygrysków połączone 

ze spotkaniem wigilijnym z rodzicami. Szkoła podstawowa w Pigłowicach, 1 grudnia 

uczniowie klasy czwartej podczas omawiania Akademii Pana Kleksa dyskutowali o edukacji. 

Czwartoklasiści napisali list do Ministra Edukacji Narodowej i Nauki, w którym opisali szkołę 

swoich marzeń. Franciszek wysłał swój list i otrzymał odpowiedź od Ministra Edukacji 

Narodowej i Nauki Przemysława Czarnka, który docenił jego zaangażowanie społeczne. Od 

11 do 13 grudnia odbyły się w Szkole rekolekcje, a 18 grudnia uczniowie klas 1-3 odwiedzili 

Fabrykę Elfów na Międzynarodowych Targach Poznańskich. Teraz informacje z Ośrodka 

Pomocy Społecznej. Ośrodek przystąpił do Rządowego Programu Wspierania Rodziny 

Asystent Rodziny w 2023 roku. Celem Programu jest pomoc w realizacji zadań 

wykonywanych przez Asystenta Rodziny. W ramach Programu zostaną dofinansowane 

dodatek do wynagrodzenia Asystenta Rodziny w wysokości 2000 zł, koszty zatrudnienia 

Asystenta Rodziny w wysokości 8220 zł i 6 groszy. Źródłem finansowania Programu są środki 

funduszu pracy i ustawy o wspieraniu kobiet w ciąży i rodzin Za życiem. W Ministerstwie 

Rodziny i Polityki Społecznej w dniu 19 listopada został zaakceptowany wniosek Asystent 

osobisty osoby z niespełnosprawnością dla jednostek samorządu terytorialnego edycja 2024 

na kwotę 173 400 zł. Natomiast wniosek opieka wytchnieniowa dla jednostek samorządu 

terytorialnego edycja 2024 został oceniany pozytywnie. Wnioskowana kwota to 97 920 zł. Ja 

tylko przypomnę, że te dwa Programy to jest taka nowość, która została wprowadzona w 

tym roku i realizowana jest przez Ośrodek Pomocy Społecznej. Rozpatrywane są wnioski o 

ustalenie prawa do pomocy w formie zasiłków rodzinnych na okres zasiłkowy 2023-2024. Od 

września wpłynęło 127 wniosków ze świadczeń rodzinnych, to jest 12 wniosków od ostatniej 

sesji. Pomocą na zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia zostało objętych 17 obywateli 

Ukrainy, wypłacono 30 tysięcy złotych dla 7 wnioskodawców. Na bieżąco przyjmowane są 

wnioski i wydawane decyzje ze świadczeń rodzinnych, dodatków mieszkaniowych, pomocy 

społecznej i wszystkich innych spraw z zakresu działalności Ośrodka oraz dodatkowe 
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programy Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej, takie jak Opieka Wytchnieniowa, 

wsparciem zostały objęte 4 osoby, 2 osoby dorosłe i 2 dzieci, Asystent Osobisty Osoby 

Niepełnosprawnej, wsparciem zostały objęte 4 osoby dorosłe, trzy osoby ze znacznym 

stopniem niepełnosprawności i jedna z umiarkowanym stopniem niepełnosprawności. 

Korpus wsparcia seniora na rok 2023. Wsparciem zostało objętych 16 seniorów w wieku 65 

lat i więcej. To jest ten Program, gdzie są opaski ratujące życie. I teraz informacje z 

działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu w okresie od 27 listopada do 28 

grudnia. We wskazanym okresie Gminny Ośrodek Kultury oprócz prowadzenia regularnych 

zajęć artystycznych zrealizował następujące wydarzenia. 29 listopada GOK był wraz z 

Biblioteką Publiczną i Stowarzyszeniem Wuchta Wiary współorganizatorem VI Gminnego 

Konkursu Recytatorskiego Poezji Patriotycznej. Wystąpiło 33 recytatorów ze Szkół i 

Przedszkoli Gminy Zaniemyśl. GOK ufundował nagrody dla wszystkich uczestników. 1 grudnia 

w ramach projektu Kulturalne Podróże na Wydarzenia Małe i Duże dofinansowanego ze 

środków Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego odbył się wyjazd do Teatru 

Wielkiego na Operę Othello. W dniach 2-3 grudnia w GOK odbył się festiwal Zaniemyski 

Dzień Podróżnika, którego organizatorami byli Jędrzej i Kamila Józefowicz. W trakcie 

wydarzenia odbyło się 10 prelekcji podróżniczych. 9 grudnia odbył się zaniemyski kiermasz 

świąteczny. Na wydarzeniu pojawiło się kilkudziesięciu wystawców z rękodziełem i wyrobami 

rzemieślniczymi. Odbyły się świąteczne występy uczniów i przedszkolaków z Gminy 

Zaniemyśl. Wizyta Alpak oraz Grota Świętego Mikołaja. Bardzo dziękujemy wszystkim za 

udział w tym wydarzeniu. Myślę, że Państwo braliście również udział w tym wydarzeniu. 

Myślę, że już wpisało się to wydarzenie w kalendarium działalności Gminnego Ośrodka 

Kultury i Gminy Zaniemyśl. I co roku jest ładniejsze. Także gratuluję Pani Dyrektor. 10 grudnia 

na deskach GOK wystąpiła Justyna Tomczak-Boczko prezentując spektakl Całe życie w 

dresach. Spektakl odbył się w ramach projektu Jesteśmy równi finansowanego ze środków 

budżetowych Województwa Wielkopolskiego. 14 grudnia w ramach Seniorskich czwartków 

odbyło się spotkanie z Panem Michałem Stachurskim, który przeprowadził wykład na temat 

zdrowych właściwości warzyw. 14 grudnia odbył się koncert świąteczny podopiecznych GOK. 

Wystąpili uczniowie Klaudii Popielskiej. Na scenie pojawiło się kilkunastu wokalistów, a swój 

debiut mieli grupa Ukulele oraz wokalistki Zuzia, Lena i Anastazja. 15 grudnia odbyły się 

warsztaty z dekorowania pierników lukrem królewskim pod okiem Renaty Owczarzak. 16 

grudnia na scenie Gminnego Ośrodka Kultury odbył się teatrzyk lalkowy, Prezenty z różnych 

stron świata w wykonaniu teatru lalek po spektaklu dzieci miały okazję pobawić się 

kukiełkami i pacynkami. 17 grudnia odbył się ostatni w ramach cyklu Kulturalne Podróże 

wyjazd tym razem uczestnicy zobaczyli musical Deszczowa Piosenka w Teatrze Muzycznym. 

20 grudnia zakończyło się przyjmowanie prac w konkursie na Szopkę Bożonarodzeniową. Do 

konkursu wpłynęło 5 prac. Ogłoszenie wyników oraz rozdanie nagród odbędzie się 29 

grudnia podczas koncertu zespołu Góralska Hora. Główną nagrodą w konkursie jest 

całodzienny bilet 2 plus 2 do parku rozrywki Mandoria. Dzięki uprzejmości księdza 

proboszcza w dniach 30 grudnia do 6 stycznia w kościele pod wezwaniem Niepokalanego 

Serca Najświętszej Maryi Panny odbędzie się wystawa prac. W okresie sprawozdawczym 

GOK złożył wnioski o dofinansowanie działań na rok 2024. I to są, to jest pięć wniosków, 

przeczytam jakie i na co. Do Programu Edukacja Kulturalna Ministerstwa Kultury i 
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Dziedzictwa Narodowego na organizację wydarzeń letnich o wartości 55 tysięcy złotych. Do 

Programu Infrastruktura Domów Kultury również z zasobów Ministra Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego na zakup plenerowej sceny estradowej o wartości 110 tysięcy złotych. Do 

Programu Kultura Dostępna również z zasobów Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

na kontynuację wyjazdów do instytucji kultury o wartości 53 tysięcy 500 złotych. Do 

Programu Miejsca Pamięci i Trwałe Upamiętnianie w Kraju również Minister kultury i 

Dziedzictwa Narodowego na remont wieży Zaniemyskiej Strażnicy Pamięci o wartości 35 

tysięcy złotych. Do Programu Niepodległa 2024 na stworzeniu Muralu Historycznego o 

wartości 25 tysięcy 700 złotych. Wyniki konkursów zostaną ogłoszone w pierwszym kwartale 

2024 roku. I teraz informacje z zakresu działania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. We wrześniu i listopadzie dwunastu nauczycieli ze Szkoły Podstawowej w 

Zaniemyślu, Śnieciskach, Pigłowicach uczestniczyło w szkoleniu zakresu profilaktyki 

uniwersalnej, Spójrz Inaczej. Program ten posiada rekomendacje Krajowego Biura ds. 

Przeciwdziałania Narkomanii, Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

Ośrodka Rozwoju Edukacji oraz Instytutu Psychiatrii i Neurologii. Zajęcia prowadziła Pani 

Bogna Frąszczak, socjolog, socjoterapeuta, absolwentka szkoły pracy z grupą dziecięcą i 

młodzieżową Polskiego Instytutu Terapii Gestalt w Krakowie oraz szkoły trenerów treningu 

psychologicznego sieć w Warszawie. Trener w Programie Szkoła bez Przemocy, trener 

Programu Profilaktyczno-wychowawczego Spójrz Inaczej, zajmuje się doradztwem 

zawodowym oraz wspieraniem rozwoju dzieci i młodzieży szczególnie uzdolnionej i 

zagrożonej niedostosowaniem społecznym. Nauczyciele uczestniczący w szkoleniu mieli 

możliwość poprowadzenia warsztatów z uczniami Szkoły Podstawowej w Śnieciskach i w 

Zaniemyślu, tym samym zdobywając doświadczenie w prowadzeniu wyżej wymienionych 

zajęć. Udział uczniów w Programie Spójrz Inaczej pozwoli na lepsze rozumienie i akceptację 

siebie, wzrost poczucia własnej wartości, lepsze rozumienie innych ludzi, zdobycie 

umiejętności prawidłowej komunikacji, unikanie sytuacji problemowych w klasie, zdobycie 

umiejętności konstruktywnego rozwiązywania sytuacji trudnych, zdobycie umiejętności 

samodzielnego dbania o zdrowie. Już w najbliższym czasie nauczyciele poprowadzą zajęcia w 

swoich szkołach. 28 października odbyły się warsztaty, jak rozmawiać z dziećmi o emocjach, 

Bajki Terapeutyczne dla dzieci w wieku przedszkolnym, przeznaczone dla nauczycieli 

pracujących z dziećmi w wieku przedszkolnym. Na warsztaty zostali zaproszeni nauczyciele 

ze wszystkich placówek z terenu naszej Gminy. Warsztaty prowadziła Małgorzata 

Swędrowska, pedagożka, W okularach Korczaka, pisze edukacyjne książki dla dzieci, 

twórczyni koncepcji czytania wrażeniowego, wykładowca na Uniwersytecie Adama 

Mickiewicza w Poznaniu. Trenerka, czytanie wrażeniowe pobudza emocje dziecka, pomaga je 

zrozumieć i adekwatnie do sytuacji je przeżywać. Jest to czytanie całym sobą, tworzenie 

optymalnych warunków dzieciom, aby mogły odnaleźć się w narracji, wczuć się w rolę, 

znaleźć rozwiązanie i dopisać swoje historie. Koszty szkolenia oraz materiały potrzebne do 

prowadzenia zajęć w całości pokryte zostały ze środków Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Zaniemyślu. W ramach przedświątecznych przygotowań 

uczniowie szkoły podstawowej w Śnieciskach w ramach zajęć świetlicy wychowawczo-

opiekuńczej wykonali zaproszenia i pamiątkowe aniołki na Wigilię dla Samotnych. Uczniowie 

wykonali również kartki świąteczne, kartki te zostały przekazane Wójt Gminy Zaniemyśl 
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Justynie Dąbrowskiej. ja bardzo serdecznie dziękuję za te kartki, bo kartki zostały rozesłane 

do wszystkich tutaj instytucji i samorządowców, którzy, którzy z nami współpracują. Także 

bardzo serdecznie za nie dziękuję. W oczekiwaniu na święta młodsza grupa świetlicy w 

Zaniemyślu przygotowała świąteczne ozdoby, nie zapominając o dobrej wspólnej zabawie w 

świątecznych nastrojach. W dniu 13 grudnia bieżącego roku w Świetlicy Wiejskiej w 

Czarnotkach Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przy udziale Wójta 

Gminy Zaniemyśl oraz Przewodniczącego Rady Gminy Zaniemyśl i współpracy z Ośrodkiem 

Pomocy Społecznej w Zaniemyślu zakończyła realizację Programu informacyjno-

edukacyjnego skierowanego do osób starszych i samotnych. Zakończenie Programu 

połączono ze spotkaniem wigilijnym. Na odświętnie przygotowanym stole nie zabrakło 

wigilijnych, tradycyjnych potraw, a wspólne kolędowanie przy akompaniamencie akordeonu 

stworzyło niepowtarzalną atmosferę. To było naprawdę wyjątkowy dzień, z którego można 

czerpać niezwykle pozytywną energię, tak niezbędną w codziennym życiu. Szczególne 

podziękowanie dla członkiń Koła Gospodyń Wiejskich w Czarnotkach za przygotowanie 

regionalnego, tradycyjnego poczęstunku, Pana Dariusza Podgajskiego za odprawę muzyczną i 

mistrzowską grę na akordeonie. Gminna Komisja dziękuję wszystkim osobom, firmom i 

organizacjom, które wsparły spotkanie poprzez przekazane środki i podarunki. Jeszcze raz 

bardzo serdecznie wszystkim dziękujemy. Dnia 15 grudnia wychowankowie świetlicy w 

Śnieciskach, Pigłowicach i Zaniemyślu pojechali do kina Cinema City, Kinepolis na film pod 

tytułem Szczęśliwe Święta oraz na Jump Arena w Poznaniu, jedną z bardziej popularnych 

form aktywności fizycznej. Wyjazd miał na celu zaprezentowanie uczniom alternatywnej 

formy spędzania czasu wolnego innej od preferowanej przez dzieci i młodzież w postaci 

wielogodzinnego spędzania czasu przy komputerze czy telefonie. Był również doskonałą 

okazją do integracji uczniów i wzmocnienia więzi koleżeńskiej. Zgodnie z planem odbywa się 

dyżur psychologa. Najbliższy dyżur to 9 stycznia 2024 roku. I teraz takie różne informacje, ale 

myślę, że one też są ważne i pewnie co niektórych bardzo ucieszą. Informacja o wyniku 

sprzedaży ustnego nieograniczonego na sprzedaż samochodu specjalnego pożarniczego FS 

Lublin Żuk A15, numer rejestracyjny PZT 86 53. I teraz w wyniku przeprowadzonej licytacji 

osiągnięto najwyższą cenę 10 tysięcy złotych, która została trzykrotnie obwieszczona, 

przybita i na tym licytacje zakończono. Licytację wygrał Pan Patryk Pachura. A także nasz Żuk 

z Czarnotek ma nowego właściciela. I teraz ważna informacja dla wszystkich Kół Gospodyń 

Wiejskich. Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 21 listopada 2023 roku zmieniające 

rozporządzenia w sprawie szczegółowej zakresu i sposobu realizacji niektórych zadań Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. O co chodzi? Chodzi o bonus frekwencyjny dla Kół 

Gospodyń Wiejskich w postaci 250 tysięcy. Pomoc, o której mowa jest udzielana, udzielana z 

Urzędu Kołu Gospodyń Wiejskich, którego siedziba znajduje się na obszarze Gminy o liczbie 

mieszkańców do 20 tysięcy, w której frekwencja w wyborach do Sejmu Rzeczpospolitej 

Polskiej przeprowadzonych w dniu 15 października wyniosła powyżej 60% i pomoc nie 

przysługuje Kołu Gospodyń Wiejskich będącemu w likwidacji. Wysokość pomocy, o której 

mowa, ustala się jako iloraz kwoty 250 tysięcy złotych i liczby Kół Gospodyń Wiejskich, 

których siedziba znajduje się na obszarze danej Gminy i jest ustalana z dokładnością do 

dwóch miejsc po przecinku oraz zaokrąglana dwóch. Pomoc, o której mowa, czyli te, ten 

wynik dzielenia naszego, jest wypłacana do dnia 30 czerwca 2024 roku na rachunek Koła 
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Gospodyń Wiejskich, wskazany w krajowym systemie ewidencji producentów, ewidencji 

gospodarstw rolnych oraz ewidencji wniosków o przyznanie płatności.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Pani Wójt, bardzo przepraszam na chwilkę, mamy sygnały, że transmisja.  

Radny Tomasz Grabowski 

Tak, właśnie otrzymałem w smsa, że nie mamy transmisji w tych, od 5 minut, więc 

wypadałoby przerwę zrobić .  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

To zrobimy krótką przerwę, dziesięć minut, poczekamy na powrót połączenia. I nie będzie 

tego nagrane, ale bardzo witam serdecznie Pana Radnego Michała, który dotarł do nas. 

Stwierdzam, że jest nas teraz trzynastu. Bardzo serdecznie witam Panią Dyrektor Katarzynę 

Kicinską-Pajchrowską. Dotarła do Nas także Pani Skarbnik z opasłymi tomami papierów. Już 

się boimy tego. Też serdecznie witam. Nie powitałem Pana Radnego Powiatowego 

Grześkowiaka, bo mi się schował za Panem Marcinem. Serdecznie witam. Bardzo proszę 

Państwa o zajmowanie miejsc. Wznawiamy obrady. Swoją informację kontynuuje Pani Wójt.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

To ja już tylko tak podsumuję, że te 200.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Bardzo proszę o ciszę.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Ja już tylko tak podsumuję, że te 250 tysięcy będzie podzielone na 7 części, bo mamy 7 Kół 

Gospodyń Wiejskich. Wychodzi nam 35 714,28 groszy i Szanowne Panie, pieniądze mają być 

do 30 czerwca 2024 roku na konta Kół Gospodyń Wiejskich. I ostatnia wiadomość, ale myślę 

też, że bardzo dobra. Otrzymaliśmy informację od firmy INEA, że w latach 2024-2025 w 

ramach, w ramach KPO będzie, będzie realizowana sieć światłowodowa na terenie Gminy 

Zaniemyśl, więc to będzie tam, gdzie brakuje tej sieci, chociaż jak patrzyliśmy na mapy, 

niestety niektóre miejsca nie są objęte tą, tą inwestycją, ale w nowym roku, w styczniu 

jesteśmy, będziemy umówieni z przedstawicielem firmy i wtedy już przekażemy Państwu 

dodatkowe informacje jak, jak to będzie wyglądało. W latach 2024-2025 będzie ta sieć 

światłowodowa w ramach KPO realizowana. Także dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Bardzo dziękuję. Czy są pytania do przedstawionej informacji? Bardzo proszę Radna Kamila 

Kołacka.  

Radna Kamila Kołacka 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, Pani Wójt, ja mam pytanie odnośnie Lubonieczka. 

Mówiła Pani o tym zadaniu z funduszu sołeckiego o oświetleniu na ulicy Miodowej. 

Powiedziała Pani, że wykonawca został wezwany do wykonania umowy. Co to znaczy? Bo 

lampy stoją. Co ten wykonawca miałby tam ewentualnie poprawić? Co jest nie tak z tymi 

lampami? Dlaczego tak się stało? Bo te lampy, jak wiemy, rodziły się w bólach ogromnych. To 

po pierwsze. A drugie to, co mnie bardziej zaniepokoiło, to powiedziała Pani, że jakby to 

zadanie nie będzie zrealizowane w tym roku. A nie wiem, wolałabym, żeby ktoś mnie 

wyprowadził z błędu, bo z mojej wiedzy wynika, że to musi być zrealizowane do końca roku 
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fundusz sołecki, bo w przeciwnym razie te pieniądze jakby przepadają. I co wtedy z tymi 

lampami? Bo to jest, dla mnie to jest po prostu bardzo niejasne, nie, że jak to będzie teraz, 

no bo do końca roku jest realizacja funduszu. Niezrealizowany fundusz przepada. I to 

pierwsze jeszcze i tylko drugie już na marginesie, bo potem zapomnę, chciałam tylko 

powiedzieć, że zostały wkopane znaki też w Lubonieczku. Jeden z tych znaków przewrócił się, 

na szczęście nie został uszkodzony, ponieważ przewrócił go podmuch wiatru. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Bardzo proszę Pani Wójt.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Jeżeli chodzi o lampy, to tak jak powiedziałam, wykonawca został zawezwany, nie pomagały 

nam niestety warunki pogodowe. Lampy są solarne, w związku z tym działają na energię 

słoneczną, której słońca nie było, więc trudno żeby, żeby się naładowały. Myślę, że jest kilka 

rozwiązań tego oprócz wymiany tych modułów, tych opraw oświetleniowych, które też 

zaproponował wykonawca poprzez po prostu sprawdzenie, czy w bardziej nasłonecznione 

dni te lampy działają. I okazuje się, że jak pojawiło się słońce, faktycznie one zaczęły działać. 

Nie mamy jeszcze dokumentacji od tych lamp, w związku z tym nie mogę więcej Państwu 

powiedzieć, oprócz tego, które mieliśmy, informacje telefoniczne, także to na pewno 

zostanie tutaj wyjaśnione. A jeżeli chodzi o realizację tego zadania z funduszu sołeckiego, to 

nic nam nie przypada, Szanowna Pani, bo lampy mamy wykonane, aczkolwiek nie są 

odebrane i w związku z tym proponujemy Państwu przeniesienie ich do wydatków 

niewygasających i one będą tak samo rozliczone po prostu jak budżety czy inne zadania. Czyli 

po prostu w ten sposób można to zrobić i nie ma tutaj żadnego problemu, nie będzie 

żadnych komplikacji jeżeli chodzi o budżet. A znak wiemy, że się, że został przewrócony, 

będzie, będzie, będzie to naprawione. Mam nadzieję, że jak nie dzisiaj, to jutro, jeżeli tutaj 

pracownicy Zakładu Komunalnego, czy tej firmy, która ten znak wkopywała, zostaną tutaj 

poproszeni o, o naprawienie tego.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dziękuję. Teraz proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz.  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

Bardzo dziękuję. Tylko bym prosiła dosłownie o dwa słowa więcej na temat budowy PSZOK-

u, ponieważ to zadanie składa się tak jakby z dwóch etapów formalnego, który miał się 

zakończyć uzyskaniem niezbędnych pozwoleń i faktycznych robót budowlanych i na którym z 

tych etapów jesteśmy, i czy termin realizacji zadania nie jest zagrożony.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Powiem tak, dokumentacja jest złożona, czekamy na pozwolenie na budowę i jeżeli chodzi o 

wykonawcę, twierdzi, że będzie wszystko jest. Wiem, że, nie wiem, czy już została podpisana 

umowa z Zakładem Komunalnym naszym, naszym ZGK, który ma wykonywać przyłącza 

wodociągowe, kanalizacyjne. To będzie realizowała nasza komunalka. A, a jeżeli chodzi o 

całość inwestycji, tutaj wykonawca twierdzi, że, że podoła do bodajże 11 marca mamy 

termin, więc, więc jak najbardziej zostanie to wykonane.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dziękuję i teraz proszę Radny Michał Maliński  
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Radny Michał Maliński 

Pani Wójt, ja mam pytanie też jeszcze a propos też lamp solarnych, ale z funduszu sołeckiego 

Zaniemyśla . Czy te lampy, które były zaplanowane, że wydatkujemy na te trzy lampy, jeszcze 

z tego 2023 roku zostały już zamontowane?  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Tak, zostały zamontowane, jedna lampa jest tutaj na wjeździe do Straży Pożarnej, jedna jest 

na ulicy Reymonta i jedna jest na placu, tak jak my go na, nie, na Skateparku jest w ramach, 

tutaj już wykonana w ramach tego zadania Skatepark , ale jedna jest zamontowana na placu 

zabaw tam, my nazywamy go na Wawrzyniaka, ale to faktycznie jest tam od ulicy, tutaj od, 

od Marcinkowskiego bodajże.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Proszę jeszcze, Michał Maliński.  

Radny Michał Maliński  

Korzystając jeszcze z okazji, jeszcze jedno pytanie. Mówiła Pani Wójt o tym tutaj, o tych 

bonusach za frekwencje w wyborach dla Kół Gospodyń Wiejskich. Rozumiem, że tutaj jeszcze 

z Ministerstwa Sportu na Klub Sportowy, czy tam Kluby Sportowe jeszcze nic nie wiadomo.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Jeszcze nic nie wiemy, jeżeli chodzi o Kluby Sportowe i też nie wiemy o tym bonusie milion 

złotych na budżet obywatelski. Nie mamy żadnych jeszcze informacji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Czy są jeszcze pytania? Jeżeli nie ma, to przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożyć interpelację? Nie widzę. 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Na ostatniej sesji nie było interpelacji, w związku z tym punkt zostaje wyczerpany. 

 

8. Podjęcie uchwał: 

 

1) Projekt uchwały w sprawie gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028 przedstawiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu, Pani 

Magdalena Haberland. 

 

Głosowano w sprawie: 

gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LXII/458/2023 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

2) Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028 przedstawiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Zaniemyślu, Pani Magdalena Haberland. 

 

Głosowano w sprawie: 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy 

w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LXII/459/2023 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

3) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

przedstawiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu, Pani Magdalena 

Haberland. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LXII/460/2023 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości 

przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LXII/461/2023 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 

5) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki 

Nieruchomościami i Rolnictwa. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Zaniemyśl. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 
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Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LXII/462/2023 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

6) Projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych przedstawił Kierownik Referatu 

Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa. 

 

Głosowano w sprawie: 

szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

Uchwała nr LXII/463/2023 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 
7) Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Wawrzyńca w Zaniemyślu z przeznaczeniem na konserwację ołtarza głównego przedstawił 
Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski.  
 
Radny Tomasz Grabowski 
Bardzo dziękuję. Rozmawialiśmy przed chwilą właśnie na ten temat, że w uzasadnieniu nie 
ma cały czas numeru uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Pani Wójt do mikrofonu może tak?  
 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Będzie to poprawione, jest tamta uchwała, która była czytana, została już poprawiona, ale po 
prostu z przyczyn technicznych nie będzie to teraz tylko po sesji.  
 
Radny Tomasz Grabowski 
Dobrze, bardzo dziękuję.  
 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Wawrzyńca w Zaniemyślu z 
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przeznaczeniem na konserwację ołtarza głównego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LXII/464/2023 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

8) Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Marcina w 

Śnieciskach z przeznaczeniem na renowację ołtarza bocznego płn. św. Józefa przedstawił 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa. 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Marcina w Śnieciskach z 

przeznaczeniem na renowację ołtarza bocznego płn. św. Józefa.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LXII/465/2023 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

9) Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jadwigi 

Śląskiej w Mądrem z przeznaczeniem na remont części elewacji budynku kościoła 

przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa. 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji Parafii rzymskokatolickiej pw. św. Jadwigi Śląskiej w Madrem z 

przeznaczeniem na remont części elewacji budynku kościoła.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LXII/466/2023 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

10) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2023 przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Bardzo proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz.  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
Bardzo dziękuję. Tu w tym projekcie uchwały pod pozycją 8 i 9 mamy wydatki związane z 
dostawą i montażem lamp solarnych. To jest to o co przed chwilą pytała tutaj Radna Kamila. 
Pani Wójt powiedziała, że nic nie przepada i jeżeli tylko podejmiemy tą uchwałę o wydatkach 
nie wygasających. Tymczasem w ustawie o funduszu sołeckim w artykule 3 ust. 6 mamy 
krótko i wprost, środki funduszu nie wykorzystane w roku budżetowym wygasają z upływem 
tego roku. I pytanie, czy my możemy podjąć taką uchwałę, że nie wygasają, skoro 
ustawodawca twierdzi, że wygasają?  
Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
Teoretycznie wydatki nie wygasające, zawarte w uchwale traktowane są we wszelkich 
sprawozdaniach jako wydatki wykonane. Dodatkowo jeszcze w tej kwestii z naszej strony 
tutaj padło zapytanie do Pani, która przeprowadza kontrolę, naszą kontrolę wewnętrzną, 
potwierdziła jak najbardziej, że takie wydatki mogą podlegać wydatkom niewygasającym. 
Traktowane one są, tak jak Państwo widzieliście w poprzednich sprawozdaniach z realizacji 
budżetu, zawsze traktowane są jako wydatki wykonane. Już takie zadanie w zeszłym roku 
było podjęte. Jedno, też w wydatkach niewygasających dotyczyło funduszu sołeckiego.  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
I będziemy się ubiegać o zwrot do Wojewody na zasadach, tak jak gdyby to faktycznie było 
wykonane w 2023 roku. Okej. Pani mówi, że kto to, z kim Pani to konsultowała, z Panią, która 
robiła tu kontrole wewnętrzne, tak?  
Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
Tak.  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
Aha, a nasze RIO, co na to, bo tutaj znaleźliśmy, że na przykład RIO we Wrocławiu, no nie 
dopuszcza takiej sytuacji.  
Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
Z RIO nie skonsultowałam tego.  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
Okej.  
Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
No ja powiem tak, specjalnie zadaliśmy to pytanie Pani, która przeprowadza tą kontrolę 
wewnętrzną, no bo jest to jakby takie odstępstwo od reguły. Mając to potwierdzenie, że tak 
powiem na wniosek kolegi został przygotowany taki projekt uchwały, tak. Jeśli Państwo sobie 
życzą, no to nie wiem, ewentualnie w uzasadnieniu możemy dopisać, że zadanie takie i takie 
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dotyczy funduszu sołeckiego i jeśli będzie, znaczy uchwała taka podlega, ta uchwała ta 
podlega jakby weryfikacji przez Regionalną Izbę Obrachunkową, więc jeżeli Państwo sobie 
będziecie życzyć, to taki zapis w uzasadnieniu może być zawarty. I wtedy Regionalna Izba 
jakby badając tą uchwałę, no wypowie się, wypowie się na jej temat. Dziękuję.  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
Znaczy to jest właśnie w tym załączniku, jest zapisane, że to są fundusze sołeckie. Właśnie 
staram się znaleźć, czy rok temu, nawet jeżeli takie wydatki były, to to było zaznaczone w 
uchwale, no i właśnie nie. I może dlatego nikt na to nie zwrócił uwagę. Tutaj zdążyłam 
otworzyć ubiegłoroczną uchwałę i faktycznie to pewnie był ten projekt, budowy drogi w 
Polwicy, tak? To nie było z funduszu sołeckiego? Pewnie tak.  
Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
Konkretnego zadania nie pamiętam, natomiast wiem, że tam było zadanie z funduszu 
sołeckiego.  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
No w każdym razie w ubiegłorocznej uchwale nie mieliśmy tego zaznaczonego. No w tej jest i 
stąd pewnie ta dyskusja.  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski.  
Radny Tomasz Grabowski 
Ja bardzo dziękuję. Wyjaśnienia, które zostały w tej chwili przedstawione dotyczyły tego 
samego pytania właśnie o wydatki nieustające. Szczególnie, że zaznaczone jest, że one nie 
mogą wejść, szczególnie fundusze sołeckie nie mogą wejść w wydatki nieustające i nie będą 
później rozliczone. Ale jeżeli takie wyjaśnienie mamy, to dziękuję.  
Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
Tak jak powiedziałam, jeżeli Regionalna Izba, że tak powiem rozstrzygnie negatywnie tą 
uchwałę, no to wtedy te… Ja postaram się Pani, Pani naszej kolegiant jakby przesłać tą 
uchwałę, może od razu po dzisiejszej sesji. No nie wiem, bo tutaj faktycznie, no powiem tak, 
jeśli będzie, jeśli będą zastrzeżenia do tej uchwały, no to będzie problem z tymi umowami, 
które Referat Inwestycji wskazał jakby z tych funduszy sołeckich. Więc dlatego mówię o tym, 
że postaram się wysłać dzisiaj, żeby ewentualnie, nie wiem czy jaka będzie wtedy forma, 
rozstrzygnięcia tego problemu, bo nie potrafię na to odpowiedzieć, bo faktycznie musimy 
jakby zrealizować budżet, właściwie wydać środki do, do jutra.  
 
Głosowano w sprawie: 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Bartosz Biskup, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Kamila Kołacka, Michał 

Marciniak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 
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Uchwała nr LXII/467/2023 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 

11) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023 

przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LXII/468/2023 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

 

12) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LXII/469/2023 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

 

13) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zaniemyśl przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr LXII/470/2023 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 

 

14) w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024: 

 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

Projekt uchwały budżetowej na rok 2024 przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler, 

projekt stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 

 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały 

budżetowej. 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 5 grudnia 

2023 r. przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Jerzy Grześkowiak, która stanowi załącznik 

nr 17 do niniejszego protokołu 

 

3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Opinię Komisji Rady Gminy przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Jerzy Grześkowiak, 

która stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 

 

4) odczytanie stanowiska Wójta Gminy Zaniemyśl w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 

Gminy Zaniemyśl oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały 

budżetowej. Stanowisko to zawiera również autopoprawki do projektu uchwały budżetowej. 

Stanowisko przedstawiła Wójt Gminy, Justyna Dąbrowska, które stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu 
 
5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Bardzo proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz.  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
Bardzo dziękuję. Ja chciałam tylko odnieść się do jednej zaproponowanej zmiany, co do 
której nie jestem przekonana. Ona może nie jest znacząco kwotowa w porównaniu do całego 
budżetu. Niemniej jednak chodzi mi o budowę boiska do tenisa w Łęknie. Ja przypomnę, że 
to zadanie zostało wprowadzone do WPF-u we wrześniu 2022 roku i wtedy nie tylko ja nie 
byłam przekonana, ponieważ ono zostało wprowadzone raptem sześcioma głosami za. Sobie 
nie przypominam, żeby od tego czasu ktokolwiek coś zrobił, żeby przekonać 
nieprzekonanych. W każdym razie dla mnie to ciągle nie jest odpowiedni czas na realizację 
tego zadania. Rozumiem, że wprowadzamy je do budżetu dlatego, że udało się pozyskać 
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środki z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Natomiast daleko bardziej uzasadnione dla 
mnie byłoby, o czym wspominałam na Komisji Wspólnej, na której omawialiśmy projekt 
budżetu, gdyby się pojawiła niewiele większa kwota na dofinansowanie utrzymania lub 
modernizacji infrastruktury Średzkiej Kolei Powiatowej. W międzyczasie od czasu jak została 
złożona ten wniosek o dofinansowanie do Lidera Zielonej Wielkopolski i do dzisiejszego dnia 
zdążyliśmy podjąć uchwałę o Strategii Rozwoju Gminy Zaniemyśl i tam zapisaliśmy, że 
naszym jednym z celów jest, cel nazywa się Gmina Zaniemyśl Dobrze Dostępna. Jednym z 
kierunków działań ma być rozbudowa infrastruktury lokalnej, a rezultatem trwała i 
estetyczna i służąca ludziom infrastruktura w każdym sołectwie. I generalnie tak mi się 
wydaje, że byłoby to dużo lepiej, gdybyśmy to realizowali w tej kolejności, gdyby każde 
sołectwo, a najlepiej każda miejscowość, miało swoje zorganizowane miejsce spotkań, czy to 
w postaci placu zabaw, skweru, boiska, a boisko do tenisa jest czymś ekstra. Pewnie cały ten 
kompleks sportowy w Łęknie jest dobrym pomysłem, natomiast niekoniecznie jest to 
najlepszy czas na jego realizację, z tego względu właśnie, że nie każde sołectwo jeszcze ma 
swoje miejsce spotkań. Być może większym pożytkiem dla nas byłoby, gdybyśmy przeznaczyli 
te pieniądze jednak na wydatki bieżące, ponieważ moim na dzisiaj tak naprawdę jedynym 
oczekiwaniem wobec Gminy jest to, żeby Urząd działał sprawnie i efektywnie. A żeby Urząd 
działał sprawnie i efektywnie, to muszą być kompetentni pracownicy, odpowiednio 
wynagradzani i oni też muszą mieć środki do swojej bieżącej pracy. Więc wbrew temu co 
mówi Pani Wójt, to nie jest tak, że my nie doceniamy tych wydatków bieżących. One są 
bardzo ważne i są kluczowe dla tego, żeby Gmina mogła realizować wszystkie zadania 
własne. Także tyle co do tego tenisa. Nie wydaje mi się, żeby to był najlepszy czas na 
realizację tego zadania. Na inny temat, bo wydaje mi się, że już nie będzie więcej okazji do 
dyskusji. Bardzo dziękuję, że w końcu się znalazły pieniądze prace przy Domku Szwajcarskim 
rok temu na analogicznej sesji, kiedy uchwaliliśmy budżet na 2023 mówiłam, że jeżeli nie uda 
się tego zrobić do końca kadencji, to będzie to naszą największą porażką. Także mam 
nadzieję, że po przyjęciu tego budżetu, przynajmniej przed końcem kadencji, uda się 
rozpocząć te formalności umożliwiające rozpoczęcie prac budowlanych. I jeszcze tylko mam 
jedno pytanie, ponieważ pojawiła się w tych autopoprawkach jedna drobniutka kwota, której 
nie było, kiedy omawialiśmy autopoprawki na Komisji. To chodzi o pieniądze przeznaczone 
na koszty postępowania sądowego i prokuratorskiego. Mam nadzieję, że to windykacja 
należności? Czy coś poważniejszego?  
Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
Tak, to wynika z opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
Dobrze, bardzo dziękuję. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Czy jeszcze ktoś chce zająć głos? Bardzo proszę Pani Wójt.  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o boisko tenisa, to nic nie stoi na przeszkodzie, żeby go nie 
realizować, bo przecież nie musimy tego robić. Dostaliśmy dofinansowanie w wysokości 
63,63 procenta tej inwestycji. Przecież nie musimy tego robić, to nie jest obligatoryjny ich 
wymóg, tak? Więc to już od Państwa zależy, czy to boisko powstanie, czy nie powstanie. Po 
to jest ten kompleks, jest założona, założona jakaś strategia rozwoju tego, tego obszaru, żeby 
zwiększać atrakcyjność zarówno naszej, tu dla młodzieży, ale przede wszystkim tego obiektu, 
żeby dodatkowo ściągać mieszkańców i żeby Hala przy okazji, również, żeby również działała 
i pod tym kątem właśnie były te złożone wniosek. Ja przypominam, że to nie jest, powiedzmy 
sobie, ja myślałam, że w ogóle tego nie będziemy realizować, bo wniosek był, nie wiem, 
pewnie z półtora roku temu składany, a teraz dostaliśmy. Mamy niewielki, krótki czas, ale to 
przecież nie musimy tego realizować. To nie jest wcale obligatoryjna rzecz.  



str. 29 

 

 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Dziękuję. Czy jeszcze ktoś? Nie widzę. 
 
Głosowano w sprawie: 
wniesionych autopoprawek, 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 
Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, 
Ewa Wiatr-Gawlak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Katarzyna Gomułkiewicz, Kamila Kołacka 
NIEOBECNI (2) 
Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 
 
6) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta oraz uwagi 
zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 
 
7) głosowanie uchwały budżetowej na rok 2024; 
 
Głosowano w sprawie: 
uchwały budżetowej na rok 2024;.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 
Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
NIEOBECNI (2) 
Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 
 
Uchwała nr LXII/471/2023 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu 

 
9. Wolne głosy i wnioski. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Bardzo proszę Radna Kamila Kołacka.  
Radna Kamila Kołacka 
Dziękuję bardzo. Ja chciałabym tylko, ja nie wiem Pani Agnieszko, bo może ja jeszcze 
poproszę, żeby Pani chwileczkę została, bo ja chciałam wrócić do tego funduszu sołeckiego 
raz jeszcze, bo ja, ja trochę tego nie rozumiem. Czyli teraz będziemy dzwonić do RIO i jeśli 
RIO nam powie, że zostaje to jako wygasające, to zostawiamy, a jeśli nie, to do 31 musimy 
wystawić fakturę wykonawcy, tak? Musimy zapłacić wykonawcy. I teraz co? My płacimy 
wykonawcy i zostajemy z takimi lampami, nie wiem, które nie świecą? No co będzie dalej po 
prostu?  
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Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
Znaczy ja powiem tak, jeśli chodzi o samą ustawę o finansach publicznych, to w tej ustawie 
nie ma żadnych zapisów zastrzegających, że wydatki z funduszu sołeckiego nie mogą 
podlegać właśnie podjęciu przez tą uchwałę. Natomiast jeżeli chodzi o ustawę o funduszu 
sołeckim, no to faktycznie jest taki zapis, że wydatki te jakby wygasają, ale również w 
ustawie o finansach publicznych, w tych przepisach, które mówią o funduszu, o wydatkach 
niewygasających, również jest zapis o tym, że generalnie wszystkie wydatki wygasają, z 
ustępstwami, które są zapisane w kolejnych ustępach. Tak jak mówiłam, skontaktuję się 
jakby z Regionalną Izbą Obrachunkową bardziej pod kątem samej ustawy o funduszach 
sołeckich, bo z moją jakby ustawą o finansach publicznych tutaj żadnych zastrzeżeń nie ma. 
Idąc dalej, odpowiadając na Pani pytanie, myślę, że nie dojdzie do zapłaty, jeśli te lampy nie 
będą jakby działały, nie będzie to prawidłowe, to na pewno nie dojdzie do tej zapłaty i tu 
ewentualnie, ja tutaj trudno mi się wypowiedzieć, zerkam na kolegę i na Panią Mecenas, 
jakie byłyby ewentualnie inne możliwości, nie wiem, czy wydłużenia tej umowy. Trudno mi 
powiedzieć, jak to prawnie nazwać. Ale jeżeli by się okazało, że te środki nie mogą być 
zrealizowane z wydatków niewygasających, będzie prawdopodobnie trzeba to zrealizować z 
wydatków już budżetu 2024, ale w ramach zadania własnego, a nie jakby funduszu 
sołeckiego. Więc wtedy wiadomym jest, że jeśli nie będzie tego wykonania z funduszu 
sołeckiego, to konsekwencją tego będzie to, że nie będziemy mogli wnioskować o jakby 
refundację części tych wydatków. Natomiast ja mówię, no ja tu jeszcze nie, nie 
przesądzałabym oczywiście pod kątem tego czy, czy to będzie prawidłowe, prawidłowe czy 
nie. Tak jak mówię, ja ze swojej strony mogę skontaktować się z Panią kolegiant. Natomiast 
co do samej realizacji mówię umowy, no to tutaj mówię, albo się wypowie Marcin, albo Pani 
Mecenas, jak ewentualnie to prawnie jakby przeprowadzić, ale na pewno nie będzie takiej 
sytuacji, że będziemy płacić za coś, co nie działa.  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Dziękuję bardzo. Kto jeszcze chciałby zabrać głos? Bardzo proszę Radna Katarzyna 
Gomułkiewicz.  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
Bardzo dziękuję. Ja chciałam zapytać o dwie sprawy, o które pytałam w trakcie roku w formie 
interpelacji i zapytań. Widzę, że już tu nie ma Pana Kierownika Referatu Gospodarki  
Nieruchomościami, a to z jego zakresu były obie sprawy. Pierwsze pytanie było ze stycznia 
tego roku i dotyczyło Gminnej Ewidencji Zabytków. W odpowiedzi, którą otrzymałam 
wskazano, że uzupełniona ewidencja wraz z nowym Gminnym Programem Opieki nad 
Zabytkami zostanie opracowana do 31 grudnia. I tu chciałam zapytać o stan tych prac, bo jak 
do tej pory jeszcze nie było, ale jeszcze nie ma 31 grudnia. I drugie pytanie było zadane w 
związku z wejściem w życie ustawy o szczególnych rozwiązaniach dotyczących regulacji stanu 
prawnego niektórych dróg ogólnodostępnych. I tu też w odpowiedzi, którą dostałam 
bezpośrednio po zadaniu pytania było wskazane, że w grudniu zostaną podjęte jakieś 
działania i też bym prosiła o informację czy faktycznie zostały podjęte.  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Bardzo proszę Pani Wójt.  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Ja myślę, że szczegółowych informacji udzieli Pani, Pan kierownik Kropiński, ale z tego co 
wiem, to jeżeli chodzi o tą Gminą Ewidencję cały czas prace są prowadzone. Pracownik, który 
się tym zajmował faktycznie był przez jakiś czas na dłuższym okresie, w dłuższym okresie na 
zwolnieniu, ale wiem, że teraz te prace przyspieszyły. I tutaj od Pana Kropińskiego też mam 
informację, że jak gdyby nad, nad tym wykupem dróg leśnych, bo o tym mówimy, również 
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nad tym pracuje, ale myślę, że szczegółową informację to już udzieli bezpośrednio Pani 
Radnej.  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
Ok, dziękuję.  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę, to może ja. Drodzy Państwo, 
nieuchronnie zbliża się koniec 2023 roku, a na ten nowy 2024 rok chciałbym Państwu życzyć 
zdrowia, szczęścia, wszelkiej pomyślności, dobrego, spokojnego roku i dobrych ludzi wokół. 
Dziękuję Państwu.  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
Dziękujemy.  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Dziękujemy bardzo i przyłączamy się wszyscy do tych życzeń dla, dla nas tutaj obecnych, ale 
też dla wszystkich Mieszkańców Do Siego Roku.  
 

10. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Drodzy Państwo, w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam LXII (62) sesję Rady 

Gminy Zaniemyśl. Dziękuję Państwu za udział i do zobaczenia w nowym roku. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Jerzy Grześkowiak 

 

 

 przygotował(a): Barbara Madajczak 
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